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§ 1 Godkännande av dagordningen, val av justerare, tid för justering 

Dagordningen godkändes. Till justerare utsågs ordföranden Kerstin 

Järneberg och ledamoten Blazena Westerlund. Justering sker fredag 12 

april. 

 
§ 2 Anmälan av protokoll från föregående sammanträde  

Protokollet från rådets sammanträde den 4 mars 2013 anmäldes och lades 

till handlingarna. 

 
§ 3 Dagens gäster: Lars Jilmstad (M) och Gunnar Sandell (S) 

Stadsdelsnämndens ordförande Lars Jilmstad (M) och vice ordförande 

Gunnar Sandell (S) besökte rådet, som hade förberett frågor inom ett antal 

områden: 

 

Snöröjningen har fungerat mycket dåligt i vinter, vilket bland annat 

skapat stora problem för många med olika funktionsnedsättningar. Lars och 

Gunnar instämde och berättade att nämnden tagit upp problemet vid flera 

tillfällen. Rådet undrade om det finns planer på att återföra ansvaret till 

stadsdelsnämnderna, eftersom det fungerade bättre när snöröjningen 

sköttes lokalt. Lars svarade att Alliansen inte har diskuterat ett återförande 

men att vinterns problem är väl känt i Stadshuset. Gunnar meddelade att 

(S) kommer att fortsätta kräva att ansvaret återförs till stadsdelsnämnderna. 

 

Farsta Centrum behöver fyllas med liv och rörelse även efter det att 

butikerna stänger på kvällen – har nämnden några planer? Lars 

berättade om nämndens näringslivsråd, som försöker agera för bra villkor 

och fler arbetsplatser. Ett par konsulter har studerat förutsättningarna för 

det lokala näringslivet, och kommer att lämna en rapport i anslutning till 

nämndsammanträdet i april. Det finns också planer på att flytta social-

förvaltningen och äldreförvaltningen till Farsta Centrum, och det 

diskuteras även en flytt av företag från Slakthusområdet till Larsboda. 

Samtidigt oroar det att Telia funderar på om de ska vara kvar i området.  

 

Gunnar nämnde det förslag som en enig nämnd förde fram för några år 

sedan – ett Farsta Torn vid tunnelbanestationen. Ett stort bostadshus mitt i 

Centrum skulle bidra till att fler människor rör sig där under dygnets alla 

timmar. Det skulle skapa tryggare miljöer och ett större utbud av både 

butiker, restauranger, nöjesaktiviteter och annat, något som även innebär 

fler arbetstillfällen. 

 

Rådet vill komma in tidigt i förvaltningens planeringsprocesser. Lars och 

Gunnar höll med om att detta är viktigt, både för råd och nämnd, och 

berättade om de beredningsgrupper som har inrättats för att nämnden ska 

få tidigare och fördjupad information inom olika verksamhetsområden. 
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Gruppbostäder – hur ser man till att det byggs flera sådana? Avdelnings-

chef Per-Ove Mattsson svarade att förvaltningen meddelar vårt behov av 

gruppbostäder så fort man får reda på att det ska byggas bostäder. Varje 

sådan intresseanmälan bevakas sedan fortlöpande av förvaltningen. Vissa 

byggprojekt kan dock vara mindre lämpliga att kombinera med grupp-

bostäder. Gunnar Sandell underströk att det är viktigt att bygga samhällen, 

inte bara hus. Många olika behov måste tillgodoses när ett nytt område 

byggs, och man behöver även tänka på hur de olika behoven fungerar i 

förhållande till varandra. 

 

Rådet och nämndens presidium tackade varandra för ett givande samtal. 

Lars och Gunnar uppmuntrade rådet att höra av sig, även mellan dessa 

årliga träffar, i frågor som man tycker är angelägna. 

 
§ 4 Ärenden till nämndsammanträdet den 18 april 2013 

Ärende nr 1: Underlag för budget 2014 med inriktning för 2015 och 2016 

Rådet ser positivt på att man bygger gruppbostäder på flera håll i 

stadsdelsområdet. 

 

Ärende nr 4: Lokal till kvinnor för samvaro, samtal och fika 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 14: Motion (MP) om träningshall för bandy, konståkning och 

skridsko i Stockholm 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 15: Motion (S) om Stockholms stads stöd till daglig verksamhet 

för människor med afasi 

Rådet hade inga andra synpunkter än de som togs upp vid förra mötet och 

som nu redovisas i tjänsteutlåtandet, det vill säga att det är bra att frågan 

lyfts och uppmärksammas. 

 

Ärende nr 16: Trafikförändringar i SL-trafiken 2013-2014 

Rådet uppskattade förslaget om tätare bussturer. 

 

Ärende nr 17: Avvikelser inom hälso- och sjukvården under perioden 1 juli 

– 31 december 2012 

Rådet ansåg att det är bra att det skrivs avvikelserapporter så att man blir 

uppmärksam på brister och får fram bättre arbetsmetoder. 

 

Ärende nr 19: Stadsrevisionens revisionsplan 2013 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 20: Funktionshinderinspektörernas årsrapport 2012 

Rådet hade inga synpunkter. 
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§ 5 Information från förvaltningen och avdelningen för socialtjänst 

Per-Ove Mattsson besvarade en fråga från förra mötet om varför 

biståndsenhetens kvalitetsgaranti inte anger hur snabbt en ansökan ska 

behandlas. Eftersom den utredning som behöver göras ofta är beroende av intyg 

som inhämtas från olika håll så går det inte att ange någon tidsram. 

 

Rådet gick igenom aktiviteterna i handlingsplanen för delaktighet för personer 

med funktionsnedsättning och bestämde en del besök med mera i anslutning till 

aktiviteterna. Detta framgår av rådets balanslista – se bilaga. 

 

Till balanslistan förs frågan om tillgängligheten vid Farsta Gård, och de förslag 

som en arkitekt har fått i uppdrag av förvaltaren Stadsholmen att ta fram. 

 

Per-Ove berättade att det redan är klart med 274 arbetsplatser till sommarens 

sommarjobb för ungdomar, och att förvaltningen arbetar vidare för att kunna 

erbjuda ett antal jobb till ungdomar med funktionsnedsättning. 

 

Blazena Westerlund återvände till frågan om gruppbostäder och undrade om det 

förekommer att stadsdelsförvaltningar undviker att agera för fler bostäder för 

att slippa kostnaden. Per-Ove svarade att det knappast är möjligt för 

förvaltningarna att agera så med tanke på det generella uppdrag som finns från 

kommunfullmäktige. Men, betonade Per-Ove, även om vi bygger är det inte 

givet att behövande i just vårt stadsdelsområde får en plats i boendet. Platserna 

fördelas från centralt håll, utifrån en bedömning av behoven hos alla köande i 

staden. 

 
§ 6 Övriga frågor  

Nästa gemensamma träff med råden i söderort genomförs onsdag 24 april 

kl 14 i Skarpnäck. 

 

Nästa seminarium i stadens serie av utbildningstillfällen för alla råd ägnas 

åt mänskliga rättigheter (MR) och hålls onsdagarna 10 och 17 april. 

 

Frågan om ersättning för de som deltar i seminarierna togs åter upp. Enligt 

uppgift får ledamöterna i Skarpnäcks råd någon form av ersättning. 

Förvaltningen lovade undersöka hur Skarpnäck har löst detta, med tanke på 

att det endast är kommunfullmäktige som har möjlighet att besluta om 

arvodering. 

 

Blazena Westerlund redogjorde för ett mejl från Föreningen Autism som 

handlar om att flera förvaltningar inom Stockholms stad, och däribland 

Farsta, kräver att landstinget betalar de extra personalkostnader som 

uppstår i särskilt svåra psykiatrifall. 

 

Carita Mandelin berättade att en motion om ökat stöd till personer med 

psykiska och fysiska funktionsnedsättningar har remitterats till RSMH. 
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Rådet ställde sig positivt till att gå över till att läsa nämndhandlingar på 

iPads. 

 
§ 7 Nästa sammanträde 

Rådets nästa sammanträde hålls måndag 13 maj 2013 kl 15.00-16.30, med 

förmöte kl 14.15. 

 
§ 8 Avslutning 

Ordföranden avslutade mötet. 

 


